
 

هیچ قرارداد حقوقی برای آب خزر نداریم

روز 18 مرداد، اداره کل بنادر گیلان نرسیدن حقابه خزر 
از روسیه را تایید کرد. علی منتصر کوهساری، رئیس اداره 
ایمنی و حفاظت دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی گیلان 
گفت: 8۵ درصد آب دریای خزر از رودخانه ولگای روسیه 
تامین می شود و لذا اگر دبی آب ورودی به خزر از طریق ولگا 
کاهش پیدا کند، بیش ترین تاثیر را در حجم و تراز دریای 
خزر خواهد گذاشت.  16 مرداد هم علی سلاجقه، رئیس 
سازمان محیط زیست در  این باره که آیا روسیه حقابه دریای 
خزر را قطع کرده یا خیر، صحبت کرد. او درباره کاهش آب 
در دریای خزر، به رسانه ها گفت: ورودی های دریای خرز از 
سوی کشور های همسایه بسته شده است به خصوص ورودی 
رود ولگا بسته شده است. از طرفی میزان بارش در کل حوضه 
آبخیز دریای خزر کاهش یافته است. او تاکید کرد که در 
قالب کنوانسیون تهران آلایندگی دریای خزر را پیگیری 
می کنیم. به گفته سلاجقه »ورودی دریای خزر کاهش یافته 
و تراز آب دریا در حال پایین رفتن است و در برخی آمار و 
اطلاعات اعلام شده که قریب یک متر در -۴ ۵ سال اخیر دریا 
عقب نشینی داشته است. در سال به طور میانگین دریای خزر 
۲۰ سآنتی متر عقب نشینی می کند.« سفیر پیشین ایران در 
روسیه گفته تا جایی که او خبر دارد، هیچ قرارداد یا ساز و کار 
حقوقی برای آنکه چه میزان آب باید وارد دریای خزر شود 
وجود ندارد. به گفته او »در مورد ماهی و شیلات سازوکار 
وجود دارد که به چه صورت صید شود یا شکل ماهی ها چطور 
باشد. اگر از قبل برنامه ای باشد، ایران می تواند ادعا کرده و 
به شکل مذاکره موضوع را حل و فصل کند.« او ادامه داد: 
»اگر قرار باشد دریای خزر به سمت خشک شدن و کاهش 
آب برود، ۵ کشور اطراف آن قرار دارند. نکته دیگر آنکه عمق 
آب در سمت ایران خیلی بیشتر از قسمت شمال است. 
یعنی در بخش قزاقستان و روسیه سطح آب در ارتفاع بسیار 
پایینی قرار دارد اگر یک مقدار سطح آب کاهش پیدا کند، 
دریا خشک خواهد شد. به نظر من این یک موضوع پیچیده 
حقوقی است و خیلی نمی توان در حال حاضر به روسیه و 
یا کشورهای دیگر اتهام وارد کرد که این کار عمدی است. 
ممکن است آب رودخانه به صورت طبیعی کم شده باشد و در 
صورت داشتن حقابه خسارت برای آن کشورها بیشتر است و 
اول از همه آب از سمت آن ها کاهش پیدا می کند.« اما باتوجه 
به کاهش تراز آبی دریای خزر و آن هم به دلیل عدم پرداخت 
حقابه رود ولگا در منطقه شمال دریای خزر توسط روسیه، 
ایران باید چه اقداماتی انجام دهد؟ نعمت ا... ایزدی، در پاسخ 
به این سوال ایلنا گفت: اگر معاهده یا بحث حقوقی در آنجا 
وجود داشته باشد، ایران می تواند از بعد حقوقی این موضوع 
را پیگیری کند. اما نکته ای که می توان گفت این است که 
بیش از ۳۰ سال است که گفته شد آب دریای خزر خیلی بالا 
آمد و بخش زیادی از سواحل ما و سواحل آذربایجان را از بین 
برد. اما در شمال این آمادگی را داشتند و اتفاق خاصی برای 
آن ها رخ نداد. ما هم به دلیل آنکه ساحل سازی کرده بودیم، 
بالاآمدن سطح آب باعث شد خسارات زیادی به ساخت و 
سازهای ما در حاشیه دریای خزر وارد شود. همان زمان 
هم اعلام کردند که روسیه آب زیادی وارد دریای خزر کرده 
است و یک خلیجی در شمال شرق دریای خزر خشک کرده 

و سطح دریا کوچک شد. 

مدارس دولتی تهران
در اکثر مدارس دولتی تهران که چرخ بزنی اکثر اولیای 
دانش آموزان شکایت از این دارند که مدرسه دولتی مگر 
خودش بودجه ندارد که باید ۵۰۰هزار تومان به بالا به این 
مدارس هر دانش آموز کمک نقدی بکند. چرا مسئولان 
آموزش و پرورش در این مورد رسیدگی نمی کنند. 
در حال حاضر مدارس جنوب شهر تهران برای هزینه 
پیش دبستانی مبلغ ۵ میلیون تومان درخواست کرده اند 
از مسئولان آموزش و پرورش درخواست رسیدگی به این 

موضوع را داریم. 
ذاکر از تهران 

آپارتمان نشینی
افرادی که در آپارتمان ها ساکن هستند باید حقوق 
ساکنان را رعایت کنند و در این مورد آموزش صداوسیما 
به عنوان یک رسانه ملی می تواند بسیار موثر باشد. 
خواهشمندم در این مورد آموزش لازم به شهروندان 

داده شود. 
صمدزاده از تهران 

گرانی و فقر
مردم از فقر رنج می برند و مشکلات اقتصادی چنان بر 
آنان سایه افکنده که باعث می شود اکثر مردم تا دیر وقت 
کار کنند تا بتوانند حداقل هزینه زندگی خود را تامین 
کنند. در این راه افرادی که دارای خودروی شخصی هستند 
با رانندگی و مسافرکشی، سعی دارند از حداقل شرایط 
زندگی برخوردار شوند، اما مستاجرانی که هر سال برای 
تمدید اجاره خانه با افزایش چند برابری ودیعه از سوی 

صاحبخانه ها مواجه هستند، تکلیفشان چیست؟
یک شهروند از گیلان

آرمان ملی: تهران یک و نیم میلیون جای پارک کم دارد؛ 
این را یکی از اعضای فعلی شورای شهر تهران گفته با این 
ضمیمه که هر تهرانی اتومبیل سوار تقریبا ۲۰ دقیقه را برای 
پیدا کردن جای پارک دور می زند و البته این در شرایط عادی 
رفت و آمدی و ترافیک است و حتما در اوقاتی مثل شب عید 
و مناسبات و مراسم و غیره این ۲۰ دقیقه بیشتر هم خواهد 
شد. محمد آقامیری از کمبود مجتمع های پارکینگی هم 
یاد کرده و گفته پایتخت نشین ها در هر یک کیلومتر مربع 
نیاز به 1۰ مجتمع پارکینگی با ظرفیت ۳۰۰ واحد پارکینگ 
دارند؛ اما در حال حاضر، در هر یک کیلومترمربع تنها سه 
مجتمع پارکینگی وجود دارد، یعنی در هر کیلومترمربع در 
تهران هفت مجتمع پارکینگی کم داریم. آقامیری همچنین 
به این نکته اشاره کرده که این کمبودهای جای پارک منجر 
به افزایش ترافیک و متعاقب آن آلودگی هوا خواهد شد.  
تجمیع امکانات و ارتباطات در شهر تهران و محروم ماندن 
سایر شهر ها و استان ها، خواسته یا ناخواسته پای شهروندان 
بسیاری را به ویژه برای پیدا کردن کار، به پایتخت باز کرد. از 
سوی دیگر افزایش بی رویه ساخت و ساز، بدون در نظر گرفتن 
ظرفیت این شهر)شهری که دیگر از کوچه باغ های خوش آب 
و هوا خبری نیست(، نفس پایتخت را برید تا تصویر همه روزه 
آن، ترافیک باشد و آلودگی هوا و دستان رانندگانی که از روی 
بوق برداشته نمی شود؛  برای پیدا کردن جای پارک.  اگر شما 
هم یکی از آن میلیون ها پایتخت نشینی باشید که ساعت ها 
در خیابان ها برای پیدا کردن جای پارک دور می زنید، ممکن 
است این سوال به ذهنتان خطور کرده باشد که چرا در کنار 
این ساخت و سازهای بی رویه که حتما سود آن در جیب 
سازندگان خواهد  رفت، پارکینگ هم ساخته نمی شود؟ 

هزینه ساخت پارکینگ را چه کسی باید پرداخت کند ؟
اگر به محلات مختلف شهر تهران سری زده باشید حتما 
با معضل ترافیک شدید و کمبود و اصلا نبود جای پارک در 
برخی مناطق مواجه شده اید؛ مناطقی که اتفاقا نامشان با برخی 
چهره ها و اشخاص به واسطه محل کارشان، گره خورده؛  ترافیک 
شدیدی دارند اما فکری به حال جای پارکشان نشده و نمی شود؛ 
فقط  وقت  شهروندانی که در آن مناطق گرفتار شده اند روز 
به روز برای پیدا کردن جای پارک، بیشتر هدر می رود.  زهرا 
صدراعظم نوری، عضو شورای شهر تهران در پنجمین دوره 
آن یعنی دوره گذشته است. این سوال ها را از او می پرسیم که 
چرا اینقدر جای پارک در تهران کم و به یک معضل شهری بدل 
شده است؟ اینکه نبود جای پارک به گفته آقامیری، تا چه حد 
بر ترافیک و آلودگی هوا و محیط زیست شهر تاثیر دارد و اولویت 

اقدام برای رفع این مشکلات چیست؟

   به زیرساخت ها توجه نکردید
توسعه شهر تهران، موزون و متعادل نبوده به این معنا که توسعه 
یک شهر باید در ابعاد مختلف رخ دهد و متناسب با ظرفیت هایی 
که شهر دارد این توسعه انجام بگیرد؛  این گفته زهرا صدراعظم 
نوری است؛ او نخستین شهردار زن در کشور و در منطقه ۷ تهران 
بوده، معتقد است که »هر شهر ظرفیت هایی از لحاظ نیروی 
انسانی، فعالیت های اقتصادی، اجتماعی و سایر فعالیت ها وجود 
دارد؛ از آنجا که توسعه شهر تهران بیشتر جنبه فیزیکی داشته و 
ساخت و ساز بوده و به زیرساخت ها توجه نشده امروز با این معضل 
مواجه هستیم که در مناطقی که اصلا شرایط لازم را ندارد، ساخت 
برج های بلند و مرتفع انجام می شود و زیرساخت های لازم برای آن 
برج ها تدارک دیده نشده یا به عبارتی مجتمع های بزرگ تجاری، 
مال هایی که در سطح شهر هستند و مجتمع های بزرگ اداری و 
مسکونی به صورت بیش از اندازه و خارج از رویه و استاندارد در 
حال توسعه هستند به این دلیل که منابع اداره شهر از این طریق 

تامین می شود.«
این عضو پیشین شورای شهر تهران ادامه می دهد: »مادامی 
که منابع وابسته به این ساخت و ساز بی رویه باشد بدون اینکه 
توجهی شود که بعدها چه مشکلاتی برای شهر و شهروندان 
ایجاد می شود، بارگذاری ادامه خواهد داشت و خرده مشکلات 
و ابرمشکلات شهر هم ادامه دار خواهند بود و به گره بازنکردنی 
محکم تری بدل خواهند شد؛ حالا در برخی مناطق که با ساخت 
و ساز درآمد بیشتری به دست می آید، بارگذاری و ساخت و ساز 

بیشتر انجام می شود و در برخی مناطق کمتر.«
   ساخت و سازهای بی رویه در مناطق شمالی و مرکزی 

تهران 
به گفته صدراعظم نوری »ما شاهد این هستیم که در مناطق 
شمالی و مناطق مرکزی، این ساخت و سازها به خصوص ساخت 
و سازهای تجاری و اداری صورت گرفته و طبیعی است با هر 
متر بنای تجاری، متقاضیان خرید آن محصول و کالا و فعالیت 
هم به سمت آن حرکت خواهند کرد و آمدن یک شهروند برای 
گرفتن خدمات یعنی استفاده از خودرو یا نوعی وسیله نقلیه 
برای رسیدن به مقصد و همان طور که گفتم اگر زیرساخت های 
لازم انجام نشود یعنی وسایل حمل و نقل عمومی به میزان لازم 
و کافی برای دسترسی شهروندان وجود نداشته باشد و اگر 
پارکینگ های کافی هم وجود نداشته باشد، معضلی بزرگ به 

وجود می آید که شهر را بند خواهد آورد.«
   بلندمدت نگاه کنید؛ به آینده تهران فکر کنید

به گفته این کارشناس مسائل شهری »باید بلندمدت تر نگاه 
کرد. باید به آینده تهران فکر کرد. باید از مسئولان پرسید که مگر 
این شهر چقدر ظرفیت دارد و مگر می شود در این شهر بدون برنامه 

ریزی بارگذاری کرد و ظرفیت شهر چقدر می تواند این حجم زیاد 
ساخت و ساز را تحمل کند؛ ساخت و سازی که به هر حال تاثیرات 
محیط زیستی خود را بر شهر خواهد داشت هم از بعد آلودگی هوا، 
آلودگی خاک، آلودگی صوتی و هم از لحاظ تامین منابعی مثل 
منابع آب.« او بر این نکته تاکید می کند که »این نوع ساخت و 
سازهای گسترده حتما مشکلات تامین منابع آبی را هم به همراه 

خواهد داشت.«
اما همان طور که در این گفت وگو ذکر شد،  پارکینگ برای شهر 
تهران، به اندازه نیازش تامین نیست؛ صدراعظم نوری دلیلش 
را این می داند که »اگر یک واحد مسکونی بود یا اگر یک واحد 
تجاری یا اداری بود به نسبت آن یک واحد، نیاز به پارکینگ 
داشت و امروز آن یک واحد تبدیل شده به بیست واحد؛ به ۵۰ 
واحد و متناسب با آن افزایش واحد، یا پارکینگ هایش تامین 
نشده و یا اینکه چون نوع فعالیت، مخاطب بیشتری را به همراه 
دارد، بر اساس نیاز مخاطبین و مشتری ها، پارکینگ های لازم 
تامین نشده؛ طبیعی است که مشکلاتی هم به دنبال خواهد 

داشت.«
   کمبود بودجه دارند که پارکینگ نمی سارند؟

از این عضو پیشین شورای شهر تهران، می پرسیم که چرا 
ساختن پارکینگ با این کندی و به تعداد کم صورت می گیرد و آیا 
مشکل خاصی در ساخت پارکینگ وجود دارد؟ او می گوید: »هر 
چقدر که فعالیت ها شکل جدیدی پیدا می کند و تغییراتی ایجاد 
می شود، نیازها هم بیشتر می شود؛ ساخت یک مجتمع تجاری 
یا اداری یا حتی فرض کنید یک بیمارستان اگر در یک جای 

مناسبی ساخته نشود نیازها را تامین نمی کند«
او ادامه می دهد که »اگر زیرساخت ها فراهم نشود، اگر به اندازه 
خود ساخت و سازی که انجام گرفته پارکینگ تامین نشود، 
دسترسی های مناسب نباشد و امکان پارک عمومی وجود نداشته 
باشد، هر مراجعه کننده خود معضلی برای سایر شهروندان، سکنه 
و کارکنان منطقه ایجاد می کند. حال در برخی از نقاط به دلیل 
نبود زمین یا مسائلی که وجود دارد امکان اینکه بتوانند پارکینگ 
بسازند یا در سطح، پارکینگ بسازند وجود ندارد یا حتی ساخت 
پارکینگ طبقاتی هم به دلیل کمبود جا شاید امکان ساخت 
نداشته باشد و در اینجا باید پارکینگ های مکانیزه ساخته شود و 

از انواع روش ها استفاده کرد تا نیاز مخاطب را تامین کند.«
   پارکینگ سودآور نیست

صدراعظم نوری در نهایت اظهار تاسف می کند که کمتر از 
ساخت پارکینگ استقبال می شود و شاید به آن اندازه که یک 
مجموعه اداری تجاری یا مسکونی می تواند درآمد ایجاد کند و سود 
کافی داشته باشد، یک مجموعه پارکینگ شاید نتواند آن درآمد 
را برای فرد سرمایه گذار ایجاد کند؛ طبیعی است که از این کار 
استقبال نشود اما زمانی که شهرداری و شهرداری ها مجوز ساخت 
و ساز می دهند باید تمام پارکینگ های لازم تامین شود و اگر آن 
شرایط را ندارند، میزان بارگذاری کاهش پیدا کند.« این عضو 
پیشین شورای شهر تهران معتقد است که »خود مدیران شهری 
باید در نقاط مختلف شهر فضای لازم و کافی را شناسایی کرده و 
سرمایه گذار را تشویق کنند یا خودشان سرمایه گذاری کرده یا با 
بخش خصوصی برای ساخت پارکینگ مشارکت کنند که بتوانند 

نیاز شهر را تامین کنند.«
به خبر اول برمی گردیم و شما که شاید همین الان که در حال 
شنیدن یا مطالعه این مطلب هستید، در حال پیدا کردن جای 
پارک هم باشید؛ به نظر باید یا بیشتر و کمی طولانی تر از بیست 
دقیقه دور بزنید یا همین جا پارک کنید و عطای اتومبیل شخصی 

سوار شدن را به لقایش ببخشید... 
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

کمبود 1800 نیروی اورژانس
 در تهران

محمد اسماعیل توکلی، رئیس اورژانس تهران 
در گفت وگو با ایلنا درباره جذب نیروهای جدید 
در اورژانس تهران گفت: در استخدام هایی که 
قرار است در وزارت بهداشت اتفاق بیفتد، ۳۵۰۰ 
سهمیه به اورژانس کشور تعلق پیدا کرده است 
که از این تعداد ۳۰۰ نیرو به اورژانس تهران اضافه 
خواهد شد. او با اشاره به کمبود نیرو در اورژانس 
تهران ادامه داد: اضافه شدن این تعداد نیرو اگرچه 
که اتفاق خوبی است اما پاسخگوی نیاز ما نیست. 
در حال حاضر 18۰۰ نیرو برای کلانشهر تهران 
کمبود داریم. همکاران ما در برخی از پایگاه ها در 
طول ۲۴ ساعت بیش از ۲۰ ماموریت می روند. 
متوسط زمان هر ماموریت نیز 8۰ دقیقه است. 

فشار زیاد کاری روی همکاران ماست.

۲.5 میلیارد دلار 
لوازم آرایشی قاچاق 

رئیس انجمن واردکنندگان فرآورده های 
بهداشتی، آرایشی و عطریات ایران با بیان اینکه 
عمده لوازم آرایشی مخصوص چشم در بازار که 
برند هستند، یا از طریق قاچاق وارد کشور شده اند 
یا تقلبی هستند، گفت: برآورد می شود دو تا ۲.۵ 
میلیارد دلار لوازم آرایشی و بهداشتی قاچاق در 
بازار ایران وجود دارد. محمدرضا بحیرائی با بیان 
اینکه بحث برندینگ در صنعت آرایشی و بهداشتی 
اهمیت زیادی دارد، اظهار کرد: برای مثال افرادی 
که از برند خاصی استفاده می کنند، حتی اگر 
با مهندسی معکوس آن مشابه نمونه خارجی، 
داخلی سازی شود، مصرف کننده همچنان دنبال 
همان برند است. او با بیان اینکه در حال حاضر تنوع 
صنعت آرایشی و بهداشتی در ایران به اندازه کافی 
نیست، تصریح کرد: تولید فعلی صنعت آرایشی 
و بهداشتی بر اساس مهندسی معکوس روی 
برندهای گذشته انجام می شود و رقابت خاصی 
هم با برندهای به نام دنیا ندارند که این موضوع 
ممکن است در آینده منجر به افت کیفیت تولید 
داخل شود. او افزود: برخی فروشندگان می گویند 
جنس شان درجه دو است که این موضوع درست 

نیست و این کالاها معمولا تقلبی هستند.
 

هفته آینده هوای کشور
 گرم تر می شود

به گزارش ایلنا، براساس تحلیل نقشه ها و 
آینده نگری سازمان هواشناسی طی ۳ روز آینده 
در اکثر مناطق کشور جو آرام و پایداری همراه 
با روند افزایش نسبی دما حاکم است. سازمان 
هواشناسی توصیه کرده است که با توجه به 
افزایش شدت تابش اشعه فرابنفش خورشید در 
روزهای گرم سال، بهتر است که شهروندان بین 
ساعات 1۰ تا 16 در معرض نور مستقیم خورشید 
قرار نگیرند، از ترددهای غیرضروری خودداری 
کنند و حتی الامکان از پوشش های مناسب و 

عینک آفتابی استفاده کنند.

هشدار هواشناسی به ۶ استان 
برای آبگرفتگی  معابر

سازمان هواشناسی نسبت به رگبار باران و 
احتمال آبگرفتگی معابر در 6 استان و همچنین 
وزش باد شدید و خیزش گردوخاک در ۷ استان 
هشدار داد. در اثر این مخاطره جوی احتمال 
آبگرفتگی معابر، احتمال جاری شدن روان  آب، 
احتمال طغیان رودخانه های فصلی، وزش باد، 
در نواحی مستعد خیزش گردوخاک، احتمال 
خسارت به سازه های موقت از جمله بنرها، 
داربست ها و تابلوهای تبلیغاتی، احتمال شکستن 
درختان کهنسال و احتمال خسارت به محصولات 
کشاورزی پیش بینی می شود. سازمان هواشناسی 
برای کاهش آسیب ها و مخاطرات ناشی از این 
شرایط جوی احتیاط و اجتناب از تردد، توقف و 
اتراق در حاشیه و بستر رودخانه ها و مسیل ها، 
احتیاط در سفرهای برون شهری به ویژه در عبور 
از اطراف رودخانه ها، احتیاط در فعالیت های 
آمادگی  عشایر،  جابه جایی  و  کوهنوردی 
دستگاه های اجرایی و امدادی و پاکسازی دهانه 
پل ها، لایروبی کانال ها و آب روها و محدودیت 
در فعالیت های کشاورزی را توصیه می کند. این 
شرایط جوی در جنوب و شرق خراسان رضوی، 
خراسان جنوبی، شمال سیستان و بلوچستان، 
شنبه در جنوب خراسان رضوی، شرق کرمان 
و یکشنبه در جنوب خراسان رضوی، جنوب 
سمنان، فارس، شمال شرق و غرب کرمان، غرب 

یزد و جنوب خراسان رضوی پیش بینی می شود.

کمک کنید
علی سلاجقه  رئیس سازمان محیط زیست 
با بیان اینکه دریاچه ارومیه متاسفانه وضعیت 
مناسبی ندارد، گفت: از مردم برای احیای دریاچه 
کمک می خواهیم . سلاجقه  در جریان سفر یک 
روزه به ارومیه در جلسه بررسی وضعیت زیست 
محیطی پارک ملی دریاچه ارومیه  با اشاره به 
وضعیت دریاچه اظهار کرد: مساله این دریاچه یک  
موضوع بین المللی است. او با بیان اینکه مباحث 
سخت افزاری در راستای احیای دریاچه ارومیه به 
اتمام رسیده است، افزود: به فاز نرم  افزاری رسیده ایم 
و باید به سمت طرح الگوی کشت پیشرفته در 
حوضه دریاچه پیش رفت. سلاجقه با اشاره به در 
پیش بودن فصل پاییز گفت: امیدواریم در پاییز 
با بارش خوب، وضعیت دریاچه ارومیه تغییر 
کند البته مدیریت آب های بارشی و موجود یکی 

از اولویت های حوضه آبریز دریاچه ارومیه است. 

  یک عضو فعلی شورای شهر گفته 
تهران یک و نیم میلیون جای پارک 
کم دارد و تهرانی ها متوسط 20 دقیقه 
برای پیدا کردنش دور می زنند

  وقتی بدون توجه به ظرفیت های شــهر ساخت و ساز کرده و 
تنها به کســب درآمد از محل بارگذاری می اندیشید؛ جای پارک 

که هیچ، شهر را بند می آورید

معاون شهردار تهران:

به دلیل کیفیت پایین حمل ونقل عمومی مردم
 از تاکسی های اینترنتی استفاده می کنند

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
تهران با اشاره به اینکه مردم به خاطر عدم 
نوسازی ناوگان اتوبوسرانی و تاکسیرانی، 
کمبود وسایل نقلیه عمومی و پایین  بودن 
کیفیت خدمات ناوگان، ناچار می شوند با 
صرف هزینه بیشتر، از تاکسی های اینترنتی 
استفاده کنند، گفته: در مورد پارکینگ های 
عمومی نیز پایین بودن نرخ پارکینگ ، منجر 
به وقوع تخلفات متعدد از سوی متولیان آنها 
و عدم رغبت به توسعه این گونه پارکینگ ها 

می شود.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
ساماندهی  به  بهرامی  جلال  تهران، 
موتورسیکلت ها هم اشاره کرده و با بیان 
اینکه دلسوزی برای موتورسواران، باعث 
جلوگیری از ساماندهی و انضباط  بخشی 
به انبوه موتورسیکلت ها شده، ادامه داده 
که این دلسوزی نتیجه اش، علاوه بر تشدید 

آلودگی هوا، نقض ایمنی و سلب آرامش 
شهروندان، منجر به وقوع تصادفات عدیده 
شده. او تصریح کرده: اتفاقا در جریان این 
تصادفات، خود موتورسواران بیشتر از 
دیگران، ضربه می خورند و صدمه می بینند. 
به گفته او »برقی کردن موتورسیکلت ها 
از طریق جایگزینی موتورهای موجود با 
موتورهای برقی، را مورد تأکید قرار داد 
منظور،  این  برای  کرد:  خاطرنشان  و 

هماهنگی های لازم با وزارت صمت و وزارت 
نیرو انجام شده است و به دنبال خرید 
موتورسیکلت های برقی هستیم و اعتقاد 
داریم تا زمانی که نتوانیم موتورهای کار را 
برقی کنیم، ساماندهی و انضباط  بخشی به 
سایر موتورها کار آسان و ساده ای نخواهد 

بود.«
بر  تأکید  با  معاون شهردار همچنین 
اهمیت خط  کشی معابر و لزوم استفاده از 

رنگ های باکیفیت و استاندارد به این منظور، 
از عدم تمرکز مدیریت و تجمیع مسئولیت  
در نگه داشت معابر شهر به عنوان یک معضل 
نام برده و گفته: همه ابزارها و تجهیزات 
موجود در معابر مثل تابلو، چراغ راهنمایی، 
جدول، پل، گاردریل، ایستگاه اتوبوس، خط  
کشی، آسفالت و ... در دست یک نهاد نیست 
و هر کدام از این  موارد، متولی خاص خود را 
دارد که این پراکندگی مسئولیت، برای اداره 

صحیح شهر مضر است. 
او با بیان این که برای ارتقا و بهبود 
سطح خدمات رسانی به مردم، معابر باید 
یک متولی داشته باشند تا از پراکندگی  و 
آشفتگی  در امور جلوگیری شود، افزوده: به 
این منظور، تلاش می کنیم تا با هماهنگی 
معاونت  فنی و عمرانی و معاونت خدمات 
شهری شهرداری تهران، اقدام لازم را برای 
انتخاب یک پیمانکار واحد برای نگهداری 

هر بزرگراه پایتخت انجام دهیم.

زهرا صدراعظم نوری، در گفت وگو با »آرمان ملی«:

ساختــنبیزیرساخت


